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Protokół nr XLI/09 
 

z obrad XLI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie 
 w dniu 3 czerwca 2009r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 
 
Obrady XLI sesji Rady Miejskiej w Rzgowie V kadencji (2006- 2010) otworzył o godz. 12.20 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Rzgowie Marek Bartoszewski stwierdzając jednocześnie 
quorum, uprawniające Radę do podejmowania uchwał. 

 
W posiedzeniu uczestniczyło początkowo 12 radnych, później 13  (zgodnie z listą obecności 
stanowiącą załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). Nieobecny na sesji był radny Zając 
oraz radny Kamiński. 
Udział w sesji wziął również radca prawny Dariusz Iwaszkiewicz. 
Przewodniczący powitał sołtysów (zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 2 do 
niniejszego protokołu) oraz zebranych gości (wpisani na listę obecności stanowiącą załącznik 
nr 3 do niniejszego protokołu). 

Ad. 3. 
Sekretarzem obrad wybrano jednogłośnie Wiceprzewodniczącego Stanisława Bednarczyka. 
Ad.4. 
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad, przedstawiając wnioski Burmistrza o 
wprowadzenie następujących uchwał do porządku obrad: 
-w pkt.8 porządku dodać uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz 
Województwa Łódzkiego  
-W pkt.11 porządku dodać uchwałę w sprawie zabezpieczenia środków finansowych 
własnych dla zadania inwestycyjnego pt.: „Budowa Sali sportowej z zapleczem i trybunami 
na 300 osób w Rzgowie przy ul.Szkolnej”. 
Rada Miejska postanowiła jednogłośnie o przyjęciu porządku obrad wraz ze zmianami 
stosownymi do zgłoszonych wniosków. 
Na wniosek Przewodniczącego zmieniono też pkt 7 porządku obrad, jego tematem czyniąc 

„Omówienie kwestii bezpieczeństwa na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej 714 (ul.Grodziska) 
z drogą powiatową (ul.Tuszyńska) w Rzgowie w kontekście uszkodzonej sygnalizacji 
świetlnej”. 
Porządek obrad po zmianach obejmował: 

1. Otwarcie sesji 
2. Stwierdzenie quorum 
3. Wybór sekretarza obrad 
4. Przedstawienie porządku obrad 
5. Przyjęcie protokołu z XL Sesji RM 
6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej 

a) informacja na temat wykonania uchwał podjętych podczas XL sesji 
b) informacja na temat realizacji zgłoszonych wniosków 

7. Omówienie kwestii bezpieczeństwa na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej 714 
(ul.Grodziska) z drogą powiatową (ul.Tuszyńska) w Rzgowie w kontekście uszkodzonej 
sygnalizacji świetlnej 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej na rzecz Województwa 
Łódzkiego  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rzgów na rok 2009 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Wieloletnim Programie Inwestycyjnym 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego Gminy Rzgów 



 2 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych własnych dla zadania 
inwestycyjnego pt.: „Budowa Sali sportowej z zapleczem i trybunami na 300 osób w 
Rzgowie przy ul.Szkolnej”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 
sołeckiego w 2010 roku 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Rzgów I 
15. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Rzgów II 
16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Starowa Góra 
17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Stara Gadka 
18. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Gospodarz 
19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Huta Wiskicka-Tadzin 
20. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Grodzisko-Konstantyna 
21. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Romanów 
22. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Kalino 
23. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Kalinko 
24. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Guzew-Babichy 
25. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Prawda 
26. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Czyżeminek 
27. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutu sołectwa Bronisin Dworski 
28. Interpelacje radnych 
29. Wnioski i zapytania 
30. Komunikaty, sprawy różne 
31. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący przypomniał, że jutro przypada 20 rocznica pierwszych wolnych wyborów z 
4 czerwca 1989r. Przewodniczący przypomniał też o wyborach pierwszego premiera 
Tadeusza Mazowieckiego. Uczestnicy sesji aby uczcić tamte wydarzenia odśpiewali Hymn 
Polski. 
Przewodniczący oddał następnie głos Pani Emili Nowackiej, opiekunce Koła Ekologicznego 
w Gimnazjum w Rzgowie. Uczennice Gimnazjum -członkinie Koła promowały kupno 
towarów ze znakiem „Fair-trade”. Dzieci zachęcały też do zakupu toreb ekologicznych 
wykonanych przez uczniów.  
Przewodniczący podziękował za występ, który zebrani nagrodzili brawami. 
Ad.7. 
Na sesję zaproszono przedstawicieli Wojewódzkiego Zarządu Dróg -Pana Ireneusza Szredera 
oraz Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich Pana Mirosława Szychowskiego. Udział w 
dyskusji wzięli również Pan Komendant Komisariatu Policji w Tuszynie Sławomir 
Gorzejewski oraz dzielnicowy Robert Górecki. 
Przewodniczący wprowadził zebranych w temat uszkodzonej sygnalizacji na skrzyżowaniu 
ulicy Tuszyńskiej oraz Grodziskiej i powtarzających się tam wypadków. 
Głos zabrał Komendant Gorzejewski, który przedstawił dane statystyczne od początku roku 
2009 dotyczące zdarzeń na w/w skrzyżowaniu - do 13 maja nie było zdarzenia 
komunikacyjnego, a w przeciągu trzech tygodni mamy do czynienia z 5 zdarzeniami -w 
związku z informacją, że prace na skrzyżowaniu potrwają minimum 2 miesiące, Komendant 
poprosił o jakieś tymczasowe rozwiązanie-Policja nie ma bowiem możliwości rozwiązania 
tego problemu z uwagi na braki kadrowe. Komendant prosił o przyspieszenie prac na 
skrzyżowaniu zwłaszcza, że nie otrzymał żadnej odpowiedzi z Wojewódzkiego Zarządu 
Dróg. Komendant zwrócił się juz pisemnie do Województwa o wsparcie sekcji ruchu 
drogowego. 
Głos zabrał następnie Pan Mirosław Szychowski: 13 maja doszło do zdarzenia, w wyniku 
którego zniszczeniu uległ cały system sterujący sygnalizacją. Urządzenie było już niszczone  
9 razy od czasu jego montażu. Wystąpiliśmy do Komendy Powiatowej w Koluszkach o 
wsparcie sił policyjnych, ale odpowiadają nam, że nie będzie możliwości sterowania ruchem 
przez Policjanta z uwagi na ograniczone możliwości kadrowe. W związku z tym 
zdecydowaliśmy o włączeniu awaryjnie światła pulsującego, jeżeli Rada Miejska wyrazi 
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dzisiaj zgodę na sfinansowanie tego urządzenia na rzecz Województwa. Odnośnie prac, 
musimy odbudować całą sygnalizację, całą instalację. Zgłosiliśmy do Zakładu Ruchu w 
Bytomiu wniosek o zaprojektowanie sygnalizacji, ale nie nastąpi to szybciej niż w połowie 
czerwca. Obowiązują nas jednak przepisy ustawy o zamówieniach publicznych, w związku z 
czym potrzebujemy 2-3 miesięcy aby sygnalizację fizycznie zbudować. Pan Dyrektor 
podziękował Burmistrzowi za przychylność, wsparcie i wyrozumiałość. Dyrekcja zastanawia 
się nad lepszym zabezpieczeniem szafy z urządzeniem sterującym. 
Odnośnie inwestycji na drodze 714 w kierunku Kurowic -środki w województwie mamy 
zabezpieczone, ale najszybciej w miesiącu wrześniu wyłonimy wykonawcę. Realizacja 
nastąpi raczej w latach 2010-2011. 
Radny Owczarek zauważył odnośnie opisywanego wypadku, w wyniku którego uszkodzeniu 
uległa sygnalizacja, iż mimo, że jest to tak blisko posterunku, sprawca nie został zatrzymany -
dlaczego zatem Rada ma pokrywać koszty sygnalizacji tymczasowej? Firma ubezpieczeniowa 
powinna pokryć instalację nowego urządzenia, nawet tymczasowego. 
Pan Szychowski wyjaśnił, że sprawca jest znany, ale o odszkodowanie od PZU Dyrekcja 
dochodzić będzie dopiero po montażu nowej sygnalizacji. 
Radny Piekarski podkreślał, iż sygnalizacja tymczasowa powinna być również finansowana 
ze środków ubezpieczyciela. 
Pan Szychowski tłumaczył, że ubezpieczyciel zawsze zwraca poniesione koszty dopiero po 
jej naprawie. 
Radny Skalski zauważył, że nie jest to do końca prawda, ponieważ jeżeli samochód służył do 
celów zarobkowych, poszkodowany może na koszt ubezpieczyciela wynająć samochód 
zastępczy. Dyrekcja powinna wystąpić do PZU o sfinansowanie sygnalizacji tymczasowej. 
Głos zabrał Pan Szreder -w wyniku wypadku uszkodzeniu uległa szafa sterująca -po 
oględzinach, ponieważ ta sygnalizacja nie spełniała warunków nowego rozporządzenia w 
kwestiach technicznych -podjęliśmy decyzję, że przebudujemy całą sygnalizację, a nie 
będziemy odbudowywać jedynie sterownika. Nowa sygnalizacja będzie posiadać czujniki 
ruchu, zmienimy też lokalizację semaforów, z uwagi na to, że sygnalizacja byłą niszczona 10 
razy w przeciągu czterech lat. Stąd, wina sprawcy jest tutaj jedynie częściowa, sygnalizacja 
była łatana kilka razy i już więcej jej naprawiać nie możemy -musimy ją przebudować, co 
było już planowane, ale uległo przyspieszeniu z uwagi na omawiane zdarzenie. Na spotkaniu 
z Burmistrzem ustaliliśmy, że przebudowa jest rzeczywiście zasadna, więc do 
ubezpieczyciela wystąpimy tylko o szafy sterownicze, a sygnalizację zrobimy nową według 
nowych standardów. Wymieniliśmy znaki stop, zakryliśmy semafory, wymalowaliśmy znaki 
poziome, umieściliśmy tabliczki informujące o uszkodzonej sygnalizacji, ale wypadki i tak się 
zdarzają -z winy kierowców. Z naszych informacji wynika, że na tym skrzyżowaniu 
wypadkowość była duża również gdy sygnalizacja działała. Mamy nadzieję, że pulsujące 
światło trochę rozwiąże problem. 
Radny Gierasiński przypomniał, że przy okazji przebudowy skrzyżowania należałoby 
wprowadzić prawoskręty w ul.Pabianicką i Grodziską. 
Radny Gąsiorek pytał czy można ustawić sygnalizację trójkolorową zastępczą o zasilaniu 
bateryjnym, jaką się stosuje przy naprawie dróg. Chodzi bowiem nie tylko o bezpieczeństwo, 
ale i rozładowanie korków.  
Przewodniczący zauważył, że rzecz nie jest w tym kto zapłaci za naprawę, ale chodzi o 
rozwiązanie problemu zagrożenia życia i zdrowia ludzi. Przewodniczący potwierdził, że korki 
w czasie zjazdu z Centrum "Ptak" są ogromne. Przewodniczący poparł wniosek radnego 
Gąsiorka i wyraził przekonanie, że żółte światło nie rozwiąże problemu. Przewodniczący 
skrytykował konieczność stosowania procedury przetargowej w sytuacji zagrożenia życia 
ludzkiego, jaka ma miejsce na naszym skrzyżowaniu. 
Burmistrz Mielczarek dopowiedział, że korespondencja między Urzędem Miejskim w 
Rzgowie a Urzędem Marszałkowskim przyniosła skutek taki, że przydzielono pieniądze na 
przebudowę naszego skrzyżowania i to już w najwyższym standarcie. Procedura jednak 
obowiązuje i nie jest to wymysł urzędników -możemy tylko ze strony samorządu wesprzeć 
Pana Szychowskiego aby mogli zastosować uproszczoną procedurę przetargową. W ciągu 
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tego miesiąca przejściowego musimy jednak poprawić istniejący stan rzeczy. Odbyliśmy 
spotkanie w grupie roboczej i doszliśmy do wniosku, że najszybciej będzie założyć 
urządzenia pulsacyjne -za 6 tys.zł. -w ciągu paru dni. Wynegocjowaliśmy dobrą cenę i 
będziemy naciskać energetykę z Pabianic o szybkie włączenie prądu. Pan Szreder postara się 
o jak najszybsze zakupienie urządzenia sterującego i jego montaż, a dalej prowadzona będzie 
procedura przetargowa. Burmistrz nie zgodził się ze zdaniem, że żółte światła nic nie dają. 
Urządzenia trójkolorowego nie da się zrealizować szybciej niż w miesiąc czasu. 
Radny Skalski spytał Pana Szredera o warunki ubezpieczenia - obejmuje ono przywrócenie 
staniu pierwotnego, czy zatem dokonując tak dogłębnego remontu, nie będziecie mieć 
Państwo problemu z odzyskaniem ubezpieczenia? 
Pan Sztreder zauważył, iż te kwestie pozostawia prawnikom. Będziemy się starali przyłączyć 
nowe urządzenie na starych kablach tymczasowo, ale nie umiem zapewnić, czy będzie to 
możliwe, tę sprawę muszą rozpracować elektronicy. Zrobimy pomiary ruchu aby rozładować 
korki, o których Państwo wspominaliście. Zastępcza sygnalizacja trójkolorowa to jednak 
koszt około 20 tys.zł. 
Pan Szychowski dodał, że na odbudowę sygnalizacji środki są zabezpieczone, będziemy się 
starali o zastosowanie trybu skróconego. 
Radny Skalski podziękował za pomysł z instalacją pulsacyjną i sprecyzował, że jego 
zainteresowanie ubezpieczycielem podyktowane jest jedynie troską o tempo prac nad budową 
nowej instalacji. 
Przewodniczący wyraził nadzieję, że uda się dzisiaj okazać gest dobrej woli Rady Miejskiej w 
Rzgowie poprzez uchwalenie wspomnianej pomocy w wysokości 6 tys.zł. na zakup 
sygnalizacji pulsacyjnej. 
O godz. 13.20 na sesję przybył radny Czarnocki i obrady kontynuowano w składzie 13-
osobowym. 
Ad.6. 
Burmistrz rozpoczął sprawozdanie od realizacji uchwał z poprzednich sesji. 
Na sesji 18 maja podjęto 8 uchwał -4 dotyczyły spraw budżetowych i dotyczyły finansowania 
budowy kanalizacji w Starej Gadce oraz naszej aplikacji o środki unijne. Złożyliśmy dwa 
wnioski, które zostały przyjęte bez braków -czekamy na ocenę formalną. 
Kolejne uchwały dotyczyły upoważnienia Burmistrza do wykupu gruntów przejętych na drogi 
-w Rzgowie od Państwa Pietraszczyków, od Pana Strycharskiego, od Państwa Banasiak w 
Starowej Górze oraz Państwa Roszczyk w Starowej Górze. 
Odnośnie prac zespołu administracyjnego -odbyły się 4 przetargi- na realizację chodnika w 
Prawdzie -wygrała firma „Kamczar” z Koluszek, chodnik w Konstantynie -wygrał „Zakład 
Robót Inżynieryjnych” z Piotrkowa Trybunalskiego- podobnie jak przetarg na budowę 
chodnika w ul.Łódzkiej. Przetarg na budowę garaży w Starowej Górze wygrała firma Pana 
Falkowskiego. Kończymy przygotowania do przetargu na zakup autobusu dla szkoły i 
realizację skate-parku.  
Odbyliśmy spotkanie konsultacyjne w sprawie trasy S-8 -zarówno my, jak i samorząd 
Tuszyna opowiedział się za wariantem różowym. Zakończyliśmy konsultacje w sprawie 
dostosowania komunikacji publicznej w sprawie działkowiczów z Romanowa.  
W dniu 20 maja odbył się przetarg na sprzedaż działek - trzy działki nie zostały sprzedane 
(jedna w Rzgowie i dwie działki w Czyżeminku). 
Realizacja wolnych wniosków: 
-radny Owczarek prosił o wycięcie krzewów przy boisku, wyrównanie powierzchni boiska -
temat w realizacji 
-sołtys Wróblewski zgłosił sprawę odprowadzenia wód z Konstantyny -rowy z terenu Pana 
Skóry zrealizowaliśmy, realizujemy wniosek w dalszej części. 
-wyłapywanie quadowców -nie mam sposobu aby ten problem rozwiązać 
-radny Piekarski zgłaszał temat naprawy dróg -zrealizowaliśmy Szklarniową i Modrzewiową, 
pracujemy na ul.Podłogowej. 
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Nadal pracujemy nad sprawą ogrodzenia przy Żwirowej-Burmistrz odczytał pismo Pana 
Zaręby, w którym pisze on, iż w ciągu kliku dni przedstawi koszty wykonania ogrodzenia 
docelowego. 
Radny Gierasiński zgłaszał wniosek o likwidację słupa energetycznego na parkingu -musimy 
tutaj wykonać projekt, ale potrzeba na to czasu. 
 
Następnie Przewodnicząca Bagińska opowiedziała o wizycie polskiej delegacji młodzieży na 
Ukrainie. Pani Bagińska również uczestniczyła w tym wyjeździe. Wyjazd był dotowany z 
Ministerstwa Kultury - głównym celem wyjazdu było sprzątanie mogił Legionistów na 
cmentarzu koło Czerniowiec. Pani Przewodnicząca opowiedziała pokrótce jak przebiegała 
wizyta na Ukrainie. Dzieci wysprzątały cmentarz i nasadziły tuje koło głównego cokołu. 
Młodzież złożyła wiązanki i zapaliła znicze. Na krzyżach wypisane było motto "Ktokolwiek 
jesteś, dowiedz się ode mnie, jak słodko jest umierać dla ojczyzny". Pani Bagińska 
przywiozła kasetę z uroczystości na cmentarzu. Dla wszystkich była to porządna lekcja 
historii i patriotyzmu. 
Ad.5. 
Protokół z XL sesji został przyjęty bez uwag. 
Ad.8. 
Temat omówiony podczas dyskusji nt bezpieczeństwa na skrzyżowaniu. Udzielamy pomocy 
w postaci zakupu urządzenia sygnalizującego pulsacyjnego -koszt 6 tys.zł. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i wobec braku pytań przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13„za”, 0 -„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XLI/285/2009 w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej na rzecz Województwa Łódzkiego. 
Ad.9. 
Zmiany w budżecie zreferowała Skarbnik Miasta Anna Czarnocka. 
Temat omówiony na Komisjach, doszła zmiana w sprawie drogi, przyjęta w punkcie 
poprzednim. 
Zmiany w planie wydatków budżetowych: 

  Zwiększenie planu wydatków inwestycyjnych na zadania inwest:  
1. „Zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Kalino”:       50.000,00 zł 
2. „Uruchomienie sygnalizacji pulsującej na drodze wojewódzkiej Nr 714”.6.000,00 zł 

         
 Zmniejszenie planu wydatków na zadania:  
1. ” Budowa kanalizacji sanitarnej podciśnieniowej wraz z przyłączami w 

miejscowościach  Starowa Góra i Stara Gadka- etap 2009”   o kwotę 230.000,00 zł. 
2. „Budowa chodnika i parkingu w Kalinie„ :            20.000,00 zł. 
3. Przebudowa drogi w Kalinie”:              30.000,00 zł. 
4. Drogi gminne- wydatki bieżące:      6.000,00 zł 

 Zmiany w planie przychodów: 
Zmniejszenie planowanej do zaciągnięcia pożyczki o kwotę: 430.800,00 zł 
Zwiększenie planu nadwyżki budżetowej o kwotę:  60.000,00 zł. 

Ponieważ znamy już ostateczną kwotę pożyczki, którą otrzymamy z WFOŚiGW, 
zmniejszamy plan pożyczki do zaciągnięcia na budowę kanalizacji w Starowej Górze. 
Pytań do projektu nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
W głosowaniu - 10„za”,  0-„przeciw”,1 -„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XLI/286/2009 w sprawie zmian w budżecie gminy 
Rzgów na rok 2009. Dwóch radnych było nieobecnych podczas głosowania (Czarnocki i 
Zygmunt). 
Ad.10. 
Uchwała jest konsekwencją wprowadzenia zmian budżetowych.  
Pytań do projektu nie było. 
Po odczytaniu uchwały przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu -  13„za”, 0 -„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XLI/287/2009 w sprawie zmiany w Wieloletnim 
Programie Inwestycyjnym. 
Ad.11. 
Uchwała ta jest również konsekwencją wprowadzenia zmian budżetowych. Zmieniamy Plan 
Rozwoju Lokalnego Gminy Rzgów na stronach 76-79.   
Po odczytaniu uchwały przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu - 13 „za”, 0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/288/2009 w sprawie zmiany w Planie Rozwoju 
Lokalnego Gminy Rzgów. 
Ad.12. 
Przewodniczący odczytał treść projektu. 
Zabezpieczamy około 9 mln.zł. na budowę Hali, reszta środków planowana jest do 
pozyskania z zewnątrz. 
Pytań nie było. 
Przewodniczący przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 12- „za”,  1-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XLI/289/2009 w sprawie zabezpieczenia środków 
finansowych własnych dla zadania inwestycyjnego pt.: „Budowa Sali sportowej z 
zapleczem i trybunami na 300 osób w Rzgowie przy ul.Szkolnej”. 
Ad. 13. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. Temat gruntownie omówiony na Komisjach. 
Pytań do projektu nie było. 
W głosowaniu - 11- „za”, 1-„przeciw”, 1-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/290/2009 w sprawie nie wyrażenia zgody na 
wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2010 roku. 
Ad.14. 
Statut został omówiony na komisjach. Po konsultacji wprowadzono jedną poprawkę-
wprowadzono zmianę polegającą na ustaleniu dwóch terminów zebrania wiejskiego 
„zwykłego” (nie wyborczego). 
Na prośbę radnego Bagińskiego odczytano jego wnioski z posiedzenia Komisji w dniu  
1 czerwca z podaniem, które z tych wniosków zostały uwzględnione, a które nie i z jakich 
powodów. 
Radny Bagiński zgłosił uwagę odnośnie swoich wniosków z komisji w dniu 1 czerwca w 
kwestii utrzymywania mienia powierzonego sołectwu w stanie niepogorszonym. Zdaniem 
radnego należałoby zastosować termin „bez nadmiernego zużycia”. 
Radca prawny Dariusz Iwaszkiewicz nie podzielił argumentacji radnego Bagińskiego i 
wyjaśnił, że terminologia użyta w projekcie jest tożsama z pojęciami używanymi w kodeksie 
cywilnym przy pojęciu zwykłego zarządu. 
Radca Iwaszkiewicz nie zgodził się również z uwagami radnego Bagińskiego zgłaszanymi 
odnośnie części statutu dotyczącego ważności zebrania wiejskiego. 
Innych uwag do projektu nie było. 
Przewodniczący odczytał treść statutu oraz uchwały. Analogiczna uchwała i statut będą 
przyjmowane w punktach następnych dla dalszych sołectw. 
Radny Bagiński zwrócił uwagę na nielogiczność zapisu- w § 20 i przy wyborze sołtysa. 
Radca Iwaszkiewicz wyjaśnił, że przepisy oraz komentarze mówią, iż przy niemożności 
przeprowadzenia wyborów w pierwszym terminie, w drugim terminie można je 
przeprowadzić bez względu na quorum. 
Przewodniczący odczytał treść § 26 i wyjaśnił, że zwyczajem gminnym jest odbywanie 
zebrań wiejskich w dwóch terminach. 
Następnie przystąpiono do głosowania. 
W głosowaniu - 10 „za”, 1-„przeciw”, 2-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła  o przyjęciu uchwały nr XLI/291/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Rzgów I). 
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Ad.15. 
Temat omówiony  w punkcie poprzednim. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 10 „za”, 1-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/292/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Rzgów II).  Dwóch radnych nie głosowało. 
Ad.16. 
Temat omówiony  w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu – 10 „za”, 1-„przeciw”, 1-„wstrzymujący się”, Rada Miejska postanowiła 
o przyjęciu uchwały nr XLI/293/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Starowa Góra). Jeden radny nie głosował. 
Ad.17. 
Temat omówiony  w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/294/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Stara Gadka). 
Ad.18. 
Temat omówiony  w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu -  12„za”,  1-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/295/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Gospodarz). 
Ad.19. 
Temat omówiony w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu -  13„za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/296/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Huta Wiskicka-Tadzin). 
Ad.20. 
Temat omówiony  w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/297/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Grodzisko-Konstantyna). 
Ad.21. 
Temat omówiony w  punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 12- „za”,0 -„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/1298/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Romanów). 1 radny nie głosował. 
Ad.22. 
Temat omówiony w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”, 0 -„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/299/2009 w nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Kalino). 
Ad.23. 
Temat omówiony w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13 „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/300/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Kalinko). 
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Ad.24. 
Temat omówiony w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/301/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Guzew-Babichy). 
Ad.25. 
Temat omówiony w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”,0 -„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/302/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Prawda). 
Ad.26. 
Temat omówiony w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/303/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Czyżeminek). 
Ad.27. 
Temat omówiony w punkcie 14. Pytań nie było. 
Przewodniczący odczytał treść uchwały i przystąpił do głosowania. 
W głosowaniu - 13- „za”,  0-„przeciw”, 0-„wstrzymujących się”, Rada Miejska 
postanowiła o przyjęciu uchwały nr XLI/305/2009 w sprawie nadania statutu jednostce 
pomocniczej Gminy Rzgów (Bronisin Dworski).  
Ad.29. 
Nowych interpelacji brak. 
O godz. 15.00 zarządzono 10-min.przerwę. 
Po przerwie obrady kontynuowano w składzie 11-osobowym- nieobecny był radny 
Skalski oraz radny Gąsiorek. 
Ad.30. 
O głos poprosiła Pani Janina Kopera w sprawie działki położonej między ul.Nową a drogą 
krajową na Pabianice -między Młyńską a Spacerową- zgłosiła wniosek o przekształcenie  
działki nr 108 na budowlaną lub powiększenie pasa zabudowy o 300-400 metrów. 
Przewodniczący pokazał wnioskowany teren posługując się mapą Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Rzgów. Obecnie jest tam pas zabudowy 
100 metrów, reszta to łąki i pastwiska. Przewodniczący odczytał wniosek Pani Kopery z 2006 
roku tożsamy z dzisiejszą prośbą. Pismo jako wniosek do Studium trafiło do Referatu 
Budownictwa Pani Reczulskiej. Przewodniczący przypomniał, że wszystkie podania są 
omawiane na posiedzeniach Komisji, również te dotyczące zmiany Studium. 
Pani Kierownik Reczulska wyjaśniła, że wniosek Pani Kopery jest zarejestrowany jako 
wniosek do Studium i widnieje jako częściowo uwzględniony. Omawiane tereny to tereny z 
możliwością zabudowy-Pani działka nie ma styczności bezpośredniej z terenami 
budowlanymi, ale udzielona odpowiedź Państwa nie zadowala. Pani Kopera pyta kiedy Rada 
przystąpi do zmiany Studium i przekształci całą działkę w budowlaną. 
Pan Przewodniczący wyjaśnił, że wniosek Pani Kopery zostanie wraz z innymi 
zarejestrowany jako wniosek o zmianę studium -Przewodniczący przybliżył podobne wnioski 
o zmianę planu lub Studium z ostatniego półtora-tygodnia. Przewodniczący odczytał również 
skargę mieszkańców ul.Łąkowej na sąsiada -Pana Fjałkowskiego. Przewodniczący tłumaczył, 
że jest w takiej samej sytuacji jak Pani Kopera, ale Studium przyjęto półtora roku temu, a 
opracowuje się go średnio raz na 10 lat. Wniosek Pani Kopery będzie jednym z wniosków 
oczekujących na zmianę Studium. 
Pani Kopera zauważyła, że gdyby nie doszło do nieporozumień, wiedziałaby, że Studium jest 
wogóle przyjmowane. Pani Kopera ponowiła wniosek o przyjrzenie się jej sprawie 
indywidualnie i zrewidowanie poglądu. 
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Pani Reczulska wyjaśniła, że na wnioski o zmianę Studium nie mamy obowiązku 
informowania wszystkich indywidualnie -rozstrzygnięcia wniosków publikowaliśmy min. w 
Naszej Gminie, była też debata, ale w tym okresie nikt od Państwa Kopera nie ponowił 
wniosku. 
Radny Hajduk wyjaśnił, że wszyscy mieszkańcy Starej Gadki chcieliby swoje grunty 
przekształcić, a nie jest to takie proste. 
Przewodniczący dodał, że za każdym przekształceniem idą też duże skutki finansowe 
przekształcenia gruntów. 
Radny Zięba spytał czy możemy indywidualnym trybem zrealizować wniosek Pani Kopery, 
skoro w strefie 100 metrów nie można nic pobudować ze względu na rów? 
Pani Reczulska wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o planowaniu przestrzennym wszelkie zmiany 
musza być zgodne ze Studium, więc konieczna byłaby zmiana Studium. Być może pojawi się 
konieczność zmiany Studium w przeciągu pięciu lat np., ale nie w chwili obecnej. Dokładanie 
następnych terenów budowlanych zachwieje zrównoważonym rozwojem Gminy -nie 
powinniśmy przekształcać kolejnych terenów pod budownictwo, co podkreślały ostatnie 
opracowania.  
Przewodniczący przypomniał inne przypadki związane ze zmianą Studium, niekiedy 
niekorzystne dla mieszkańców, ale konieczne np. ze względu na poszerzenie strefy ochronnej 
do rzeki Ner. 
Przewodniczący, konkludując dyskusję wyjaśnił, że wniosek zostaje przyjęty i będzie czekał 
na zmianę Studium. 
Radny Owczarek: 
-czy pas zabudowy w Romanowie to 50 metrów, czy 80? 
Pani Reczulska -plan zabudowy z 2003 roku ograniczył pas zabudowy do 50 metrów, ale w 
Studium powróciliśmy do pasa 80 metrów -mamy wniosek Rady Sołeckiej z Romanowa o 
dostosowanie planu do Studium, co wymaga rozważenia i decyzji Rady. 
Głos zabrała następnie Pani Teresa Ciupa z Romanowa, która wraz z Panią Marią Olban z 
Grodziska poprosiły o zgodę Rady na umożliwienie sezonowej sprzedaży owoców miękkich 
na skwerze na Pl.500-lecia. 
Przewodniczący wyjaśnił, że Rada nie jest właściwa do podejmowania takich decyzji. 
Przewodniczący poprosił o zwrócenie się na piśmie ze sprawą do Urzędu Miejskiego. 
Rada nie zajęła stanowiska. 
Burmistrz Mielczarek zauważył, że pewne ustalenia kłócą się z jego osobistymi odczuciami. 
Burmistrz wie, jak ciężka jest praca rolnika i za granicą nikt nie robi problemu, jeśli ktoś 
sprzedaje owoce sezonowo. Burmistrz dodał, że sklepy handlujące zrobią wielkie larum jeśli 
Urząd zgodzi się na taki pokątny handel, choć Burmistrz podchodzi do sprawy inaczej -inna 
jest bowiem sytuacja sprzedającego trzy bochenki chleba a inna sprzedającego ich 120. 
Burmistrz liczył na głosy wsparcia, ale cisza Rady jest znacząca i choć Burmistrz liczy się z 
krytyką Rady, podejmie ryzyko i zgodzi się na handel wnioskowany przez Panią Ciupę. 
Przewodniczący ripostował, że jest wyrazicielem głosu Rady, nawet jeśli się z nią nie zgadza. 
Przewodniczący zauważył też, że ewentualne protesty sklepikarzy skieruje nie do Rady, ale 
decydenta. Przewodniczący zauważył, że w sprawach trudnych wielu radnych "połyka" 
niestety język. 
Radny Owczarek poparł decyzję Burmistrza. 
Radny Hajduk skrytykował decyzję Burmistrza, jako że Rada zdecydował już raz gdzie ma 
być prowadzony handel w Rzgowie. 
Sołtys Wróblewski apelował o poparcie wniosku Pani Ciupy i decyzji Burmistrza. 
Radny Gierasiński spytał gdzie mamy wyznaczyć takie miejsce do handlu na Placu? Zgodna 
na taki handel spowoduje bałagan, nie da się przejść chodnikiem. Radny nie poparł decyzji 
Burmistrza. 
Pani Ciupa zauważyła, że skoro jesteśmy w Unii Europejskiej, a tam sprzedaje się owoce 
sezonowe, to dlaczego u nas się tego zakazuje? 
Sołtys Hoja: 
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-ustępstwo wobec jednej osoby pociąga za sobą konsekwencje wobec pozostałych -sołtys nie 
poparł wniosku Pani Ciupy. Sołtys proponował wyprowadzenie kilku samochodów z 
parkingu i urządzenie ewentualnie tymczasowego ryneczku. 
Przewodniczący zauważył, że to wniosek nie do przyjęcia, bo w centrum Rzgowa i tak 
brakuje miejsc parkingowych. 
Sołtys wyjaśnił, że jego wypowiedź była prowokacyjna, bo każda decyzja pociągnie 
konkretne konsekwencje, a za Panią Ciupą ustawi się zaraz 10 innych osób. 
Radny Gierasiński dodał, że w innych krajach są stoiska dla sprzedających owoce, 
przeznaczmy więc jakieś pieniądze na urządzenie stołów na placu handlowym. 
Przewodniczący zauważył, że o tym była mowa, ale tam Panie z Grodziska nie chcą 
handlować. 
Przewodniczący poparł decyzję Rady o przeznaczeniu ryneczku do handlu -chodnik ma być 
tylko od chodzenia. 
Sołtys Iwona Gepert: 
-wniosek mieszkańców ul.Grodziskiej o wprowadzenie fotoradaru na ulicy Grodziskiej 
Przewodniczący wyjaśnił, że to wniosek do Zarządu Dróg Wojewódzkich, ale możemy 
wspólnie z Radą Miejską w Tuszynie zakupić taki przenośny radar, który damy Policji. 
Pytanie, czy Rada tego chce? 
Sołtys Buchalska -najłatwiej załatwić sprawę z naszym dzielnicowym- on załatwi patrole 
Policji. 
Sołtys Wróblewski: 
-o odmulenie rowu przy posesji 67 przy Kluce (100 metrów rowu do odmulenia) 
-w przetargu na chodnik w Konstantynie nie ujęto wycięcia topoli, które zagrażają 
kierowcom. 
Przewodniczący doprecyzował, że to topole na prywatnej posesji, ale konary tych drzew 
zagrożą chodnikowi, a na wycięcie tych topoli przez właścicieli nie da się liczyć. 
Sołtys gwarantował, że właściciel się zgadza na ich wycięcie przez Urząd Miejski. 
Sołtys Buchalska: 
-ul.Kasztanowa -wyrzucić słup energetyczny przy okazji przebudowy ul.Centralnej. 
Kierownik Małecki wyjaśnił, że przebudowę ul.Centralnej prowadzi starostwo wraz z 
naszymi inwestycjami. 
Radny Piekarski zgłosił, iż słupów do usunięcia jest kilka. 
Burmistrz oświadczył, że przyjął wniosek. 
Wniosek radnego Zająca (zgłoszony do protokołu Komisji Rewizyjnej) o połączenie 
wodociągu w ul.Centralnej z ul.Konwaliową rurą o 100 przekazała pracownica Biura 
Rady. 
Pan Kobus wspomniał, że wniosek jest mu znany. 
Kierownik Snelewski wyjaśnił, że to logiczny wniosek, ale nie mamy fizycznie na to 
pieniędzy -Rada musi je przyznać. 
Ad.31. 
Prezes Bogdan Papuga zaprosił zainteresowanych na 16 czerwca do Strażnicy OSP w 
Rzgowie na Walne Zebranie Sprawozdawcze GLKS „Zawisza” Rzgów za rok 2008. 
Ad.32. 
O godz. 16.20  - prowadzący obrady Przewodniczący Rady Marek Bartoszewski - wobec 
wyczerpania porządku obrad - zamknął obrady XLI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w 
Rzgowie. 
 
Dokładny zapis przebiegu obrad znajduje się na nośniku CD. 
 
Protokół sporządziła:                                                Obradom przewodniczył : 

   
 


